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Kamer 
van Volksvertegenwoordigers 
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WETSONTWERP 
houdende vaststelling van de legersterkte 

voor het jaar 1964. 

VERSLAG 
NAMENS DE COMMISSIE 

VOOR DE LANDSVERDEDIGING (1). 
UITGEBRACHT DOOR DE HEER VAN LINDT. 

DAMES EN HEREN, 

Het ontwerp van wet houdende vaststelling van de leger 
sterkte voor het jaar 196':I heeft in uw Commissie voor de 
Landsverdediging geen aanleiding gegeven tot langdurige 
besprekingen. 
De bondigheid van het debat vond ook haar verklaring 

in het feit, dat de Senaat in de eerste plaats het ontwerp 
heeft onderzocht en dat de leden in de gelegenheid waren 
kennis te nemen van de Memorie van Toelichting tot het 
ontwerp (Stuk Senaat, n" 8, van 12 november 1963) en 
van het verslag van de bevoegde Senaatscommissie (Stuk 
Senaat, n" 26, van 20 november 1963). 

In zijn inleiding lichtte•de Minister de verminderde cijfers 
van het contingent en van de wederoproepingen toe. Wij 
verwijzen hiervoor naar het bovenbedoelde Senaatsverslag. 
Wat meer bepaald de wederoproepingen betreft, zijn 

voor 1964 speciale maatregelen tot vermindéring genomen 
(3 146 tegen 8 422 in 1963, zegge een vermindering met 
5 276), 

(1) Samenstelling van de Commissie: 
Voorzitter : de heer Destenay. 
A. - Leden: de heren Bogaert, Decker, Jaminet, Kelchterrnans, 

Lenoir, Mertens, Servais, Tanghe, Van Lindt, Verhaanderd, Verheven. 
- Cools, Cudell, De Groote, Dejardin, Gelders, Martin, Namêche, 
Nyffels, Sebrechts, Vanthilt. - Destenay, Mundeleer. 
B. - Plaatsvervangers: de heren Charpentier, Cooreman, Dewul], 

Duvivier. Gaspar, Schyns. - Deconinck (!.), MeV!'. · Groeeser 
Schroyens, de heren Henry, Redoux, Van Eunde, - Boeç, 

Zie: 
679 ( 1963-1964) : 
-· N' 1 : Ontwerp door de Senaat overgezonden. 
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Chambre 
des Représentants 

SESSION 1963-1964. 

':\ DÉCEMBRE 1963. 

PROJET DE LOI 
fixant pour l'année 1964 
le contingent de l'armée. 

RAPPORT 
FAIT AU NOM DE LA COMMISSION 
DE LA DEFENSE NATIONALE (1), 

PAR M. VAN LINDT. 

MESDAMES, MESSIEURS, 

Le projet de loi fixant pour I' année 1964 le contingent 
de l'armée n'a pas fait l'objet de longs débats à la Commis 
sion de la Défense nationale de la Chambre. 

La brièveté de la discussion s'explique par le fait que 
le Sénat a examiné le projet en premier lieu et que les mem 
bres ont eu l'occasion d~ prendre connaissance de l'Exposë 
des Motifs dudit projet (Doc. Sénat; n° 8, du 12 novembre 
1963) ainsi que du rapport fait au nom de la Commission 
compétente du Sénat (Doc. Sénat, n° 26, du 20 novembre 
1963). 
Dans son exposé liminaire, le Ministre a commenté la 

réduction du contingent et du nombre des rappels. A ce 
sujet, nous renvoyons au rapport du Sénat, cité ci-dessus. 
En ce qui concerne plus particulièrement les rappels, des 

mesures spéciales de réduction ont été prises pour l'année 
1964 ( il y aura 3 146 rappelés contre 8 422 en 1963, ce qui 
représente un chiffre de réduction de 5 276). 

(1) Composition de la Commission : 
Président: M, Destenay. 
A. -:- Membres : MM. Bogaert, Decker, Jaminet, Kelchter~ans, 

Lenoir, Mertens, Servais, Tanqhe, Van Lindt, Verbaanderd, Verboven. 
- Cools, Cudell, De Groote, Dejardin, Gelders, Martin, Namècbe, 
Nyffels, Sebrechts, Vantbilt. - Destenay, Mundeleer. 

B. - Suppléants: MM. Charpentier, Cooreman, Deuiul], Duvivier, 
Gaspar, Schyns. - Deconinck (!.), Mm• Groesser-Schroçens, MM. 
Henry, Radoux, Van Bynde. - Boey. 

Voir: 
679 (1963-1961) : 

•- N° l : Projet transmis par le Sénat. 

H. - 84, 
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Het betreft hier een uitzonderingsmaatregel, die zal toe 
laten het gehele stelsel van de wederoproepingen aan een 
nieuw onderzoek te onderwerpen. De gewone wederoproe 
pingen zullen niet plaats hebben, maar alleen die van 
officieren, wier wederoproeping noodzakelijk is, om hun 
bevorderingsmogelijkheden niet in het gedrang te brengen, 
en die van specialisten, die nodig zijn voor de gemeen 
schappelijke oefeningen in N.A.V.0.-verband. 

De Minister :zal ten gepasten tijde aan de Commissie 
verslag uitbrengen over de besluiten van dit onderzoek. 

Algemene beraadslaging. 

E:en lid wenste te weten hoeveel dienstplichtigen vijftien 
maanden i.p.v, het opgelegde minimum van 12 maanden 
dienst doen, en dus van legerdienst in Duitsland worden 
vrijgesteld. 
Antwoord : Wat de klasse 1963 betreft, werden ongeveer 

7 000 kandidaturen genoteerd, wat 13,28 % van de totale 
klasse uitmaakt. 
Dit cijfer overtreft de verwachtingen, maar ligt nog niet 

te hoog, zodat het mogelijk is aan alle aanvragers voldoening 
te schenken. 
De Minister preciseerde in dit verband, waarom dit hoog 

liggend cijfer toch niet uitreikt boven de werkelijke behoef 
ten en antwoordde meteen op een vraag door een ander 
parlementslid gesteld. 
Het is inderdaad zo, dat, in het kader van de opgelegde 

N.A.V.O.~inspanning, het nuttig is, dat in sommige betrek 
kingen bij de parate eenheden, de manschappen vijftien 
maanden dienst doen, omwille van de praktische bruikbaar 
heid van die eenheden (vb. zeemacht en paracommando's) 
en van de langere opleidingstijd, die met de vorming van 
dit personeel gemoeid is, 
Een lid vroeg of, wegens dit aanzienlijk aantal verlengde 

dienstnemingen, het nog mogelijk is de wettelijke priori 
tairen voor volbrenging van de dienstplicht in België vol 
doening te schenken ? 
De Minister antwoordde dat allen, die behoren tot de 

drie categorieën van wettelijke prioritairen, zoals door het 
lid zijn bedoeld, voldoening krijgen. Wat de sociale gevallen 
betreft, die niet tot de wettelijk erkende prioriteiten 
behoren, wordt aan de belanghebbenden eveneens, naar 
gelang de ernst van het geval, vrijstelling van dienstver 
vulling in Duitsland verleend. 
Een lid wenste te weten, welk bedrag ingevolge de ver 

minderinq van het aantal wederoproepingen zal kunnen 
worden uitgespaard. 
Antwoord: 90 miljoen. 

Naar aanleiding van een yraag van hetzelfde lid, die 
echter meer tot het domein van de beraadslaging over de 
begroting van Landsverdediqlnq behoorde, wees de Minister 
er nog op dat de cijfers, die in het Senaatsverslag in verband 
met· de getalsterkte van de diverse cateqorieën militairen 
voorkomen, maximumcijfers zijn. Men kan er dus niet van, 
uitgaan om. de globale politiek van het Departement, o.m, 
wat betrek de reorganisatie .van de kaders, te beoordelen. 
De gewenste bijzonderheden zullen dus bij het onderzoek 
van de bedoelde begroting verstrekt worden. 
Het lid vroeg eveneens of de studleseminaries ten behoeve 

van de reserveofficieren ingericht, nog voor de wederoproe 
pingen zullen medetellen, 
De Minister hield zijn antwoord op deze vraag in 

beraad, daar de samenwerking tussen militaire autoritel 
ten en reserveofficieren in haar geheel wordt herdacht en 

li s'agit ici d'une mesure exceptionnelle. qui permettra 
de réexaminer tout le système des rappels. Les rappels 
ordinaires ne seront pas effectués; ne seront touchés par 
les rappels que les officiers pour qui ils sont nécessaires 
en vue de ne pas nuite à leurs perspectives d'avancement, 
et les spécialistes dont on a besoin pour permettre J' orga 
nisation dexercices en commun dans le cadre de 
l'O.T.A.N. 
En temps opportun, le Ministre fera rapport à la Corn 

mission sur les conclusions de cet examen. 

Discussion générale. 

Un membre désire savoir combien de miliciens accom 
plissent un service de 15 mois au lieu du minimum requis 
de 12 mois et sont de ce fait exemptés du service militaire 
en Allemagne. 
Réponse: En ce qui concerne la classe 1963, quelque 

7 000 candidats ont été inscrits, ce qui représente 13,28 % 
du total de la classe. 
Ce chiffre dépasse les prévisions mais n'est pas encore 

trop élevé, de sorte qu'il est possible de donner satisfac 
tion à tous ceux qui ont formulé une telle demande. 

A ce sujet, le Ministre précise pourquoi ce chiffre élevé 
ne dépasse pas les besoins réels et répond en même temps 
à une question posée par un autre membre. 

Dans le cadre de l'effort imposé par l'O.T.A.N., il est 
utile en effet que les hommes occupant certains postes dans 
les unités opérationnelles accomplissent un service de 
quinze mois en raison de l'utilité pratique de ces unités 
(par exemple, la force. navale et les paracommandos) et 
de la période d'instruction plus longue que requiert la 
formation de ce personnel. 
Un membre demande si, par suite du nombre élevé 

d'optants pour le service prolongé, il est encore possible de 
donner satisfaction aux prioritaires légaux pour l'accom 
plissement du service militaire en Belgique ? 
Le Ministre a répondu que tous ceux qui appartiennent 

aux trois catégories de prioritaires lêqaux, visées par le 
membre, obtiennent satisfaction, En faveur des cas sociaux 
qui ne constituent pas une priorité reconnue par fa loi, 
est accordée l'exemption de l'accomplissement du service 
en Allemagne compte tenu de la gravité des cas. 

. Un membre désire savoir quelle somme pourra être éco 
nomisée du fait de la réduction du nombre de rappels. 

Réponse : 90 millions. 

Au sujet d'une question du même membre se rapportant 
plutôt à la discussion du budget de la Défense nationale, 
le Ministre a attiré J' attention sur le fait que les chiffres 
figurant dans le rapport du Sénat et relatifs à la force 
numérique des différentes catégories de militaires, sont des 
chiffres maxima. Ils ne peuvent donc pas servir de base 
pour émettre un jugement sur la politique globale du 
Département, notamment quant à la réorganisation des 
cadres. Les précisions demandées seront dès lors fournies 
lors de la discussion du budget en question. 
Un membre a également demandé si les séminaires 

d'études, organisés à l'intention des officiers de réserve, 
entreront encore en ligne de compte en tant que rappels. 

Le Ministre a réservé sa réponse à cette question, la colla 
boration entre les autorités militaires et les officiers de 
réserve devant être repensée et réorganisée en entier, Cette 
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heringericht. Deze herinrichting zal gebeuren in overleg 
met de vertegenwoordigende organisaties van de reserve 
officieren. 
Een lid wenste nog te weten, welke de vooruitzichten 

in verband met het contingent van de komende jaren zijn. 
Hierop antwoordde de Minister dat de aanzienlijke 

geboortestijging van de jaren onmiddellijk na de tweede 
wereldoorlog zich vanaf 1965 zal doen gevoelen. 
Ten slotte vestigde een commissielid de aandacht op de 

moeilijkheden, die bepaalde jongelieden, vooral in de over 
heidssector, ondervinden, wanneer zij verlengde diensttijd 
volbrengen. De ontstemming, die de administratieve over 
heid naar aanleiding hiervan, omwille van een tekort aan 
personeel, wel eens aan de dag legt, leidt tot een overdreven 
strengheid bij de toepassing van de regelingen inzake 
wedde, bevordering, enz. 

Het lid vroeg dat in dit opzicht maatregelen zouden 
genomen worden. 
De Minister gaf de verzekering, dat het opgeworpen 

probleem zijn volle aandacht heeft. Bij deze gelegenheid 
stipte hij nog aan, dat, om elke benadeling van de belang 
hebbenden, die in de privé-sector en in de openbare sector 
werkzaam zijn, te vermijden, de Minister van Tewerkstelling 
en Arbeid de nodige maatregelen heeft getroffen, om dit 
probleem op te lossen. 

* ** 
De artikelen van het ontwerp gaven geen aanleiding tot 

verdere opmerkingen. 
Zij werden, evenals het gehele ontwerp, eenparig goed, 

gekeurd. 

De Vers_~aggever, 

T. VAN LINDT. 

De Voorzitter, 

M. DESTENAY. 

réorganisation se fera de concert avec les organisations 
représentatives des officiers de. réserve. 

Un membre désire encore savoir quelles sont les previ 
sions qui se rapportent aux contingents des années à venir. 

Le Ministre lui répond que l'accroissement de la natalité 
au cours des premières années d'après la seconde guerre 
mondiale se fera 'ressentir à partir de 1965. 
Pour terminer, un membre attire l'attention sur les dif 

ficultés que certains jeunes gens rencontrent, surtout dans 
le secteur public, lorsqu'ils effectuent un service militaire 
prolongé. La mauvaise humeur rencontrée parfois à ce 
sujet de la part de l'autorité administrative, à cause de la 
pénurie de personnel, entraîne une sévérité exagérée dans 
l'application des réglementations en matière de traitements, 
promotions, etc. 
Le membre demande que des mesures soient prises à 

cet égard. 
Le Ministre donne l'assurance que le problème soulevé 

retient toute son attention. A cette occasion, il signale qu'en 
vue d'éviter que les intéressés occupés dans le secteur 
privé ou public, ne subissent quelque préjudice, le Minis 
tre de l'Emploi et du Travail a pris les mesures nécessaires 
en vue de résoudre ce problème. 

* ** 
Les articles du projet n'ont pas donné lieu à d'autres 

observations. 
Ceux-ci ont' été adoptés à l'unanimité, ainsi que l'en 

semble du projet. 

Le Rapporteur, 

T. VAN LINDT. 

Le 'Président, 

M. DESTENA Y. 


